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Айзат АСҚАРҚЫЗЫ,
ҚМУ ГӘФ журналистика 
мамандығының 3 курс студенті

Ахмет Байтұрсынов атын
дағы Қостанай мемлекеттік 
университеті ректоры ку бо
гіне арналған 9шы Халық
аралық  ҚМУCUP тур нирі 
өз мәресіне жетті. «Қазақ 
хандығына 550 жыл толу
ына орай» өткізілген де
бат турниріне еліміздің 
қалаларынан ғана емес, 
көршілес Ресейден кел
ген пікірсайысшылар да 
қатысты. Ауа райының қол
ай сыздығына қарамастан 

Алматы, Қызыл орда, Та 
раз, Семей, Астана, Қа
рағанды, Ақтөбе, Көкшетау 
қалаларының пікірсайыс
шылары турнирге зор қызы
ғушылықпен келіп, бар 
ықы лас тарымен қатысты. 
Сайысқа 28 команда тіркелді. 
Қатысқан командалардың 
барлығы дерлік өздерінің 
ұтқырлықтарымен, ұшқыр 
ойларымен, шешендік өнері, 
дәйекті тұжырымымен төре
шілер мен қонақтарды таң 
қалдырды. Жарыс болған 
соң біреу жеңіліп, біреу жеңіп 
жатады. Аталмыш пікірсай
ыс турнирінде жақсы ойын 

көрсетіп 3 орынға Астана 
қаласының Еуразия ұлттық 
университеті «Жеті жарғы» 
дебат клубы ның мүшелері 
Бауыржан Әшірәлі мен 
Жұлдыз Жүні сова лайық 
деп танылды.  2 орынға 
үлкен еңбекпен Көкшетау 
мемлекеттік университеті   
«Ділмар» дебат клубының  
ойыншылары Әділет Сембі 
мен Асқар Кәкен  еншіледі. 
Тіл өнерінің шеберлігімен, 
ұтқыр ойымен көзге түскен 
«Қазақтың еврейлері» ко
мандасы 1орынды еншіледі.

(Жалғасы 5-бетте)

IX  ҚМУ CUP Самые лучшие !
Ежегодно в конце последней недели декабря в универ

ситете подводят итоги работы уходящего года. Этот год не 
стал исключением, на последнем заседании ученого сове
та 2014 года названы лучшие факультет, кафедра. Под
водя итоги уходящего года ректор университета Наметов 
А.М. поздравил коллектив с наступающим новым годом 
и в своем выступлении отметил все успехи и достижения. 

За вклад в развитие университета и плодотвор
ный труд награды получали в пяти номинациях.

Лучшим факультетом 2014 года был признан – экономи-
ческий факультет ( декан Кабдрахметов Нурлан Исмагуло
вич), лучшей кафедрой признали – кафедру программного 
обеспечения  ( заведующая Салыкова Ольга Сергеевна), 
награда в номинации лучшее подразделение была вручена 
спортклубу «Сункар» (директор Танабаев Даулет Алимка
нович). Номинация  «Лучший исследователь»  присвоена за
ведующему кафедрой ветеринарной медицины Аубакиро-
ву Марату Жаксылыковичу, а «Лучшим молодым ученым» 
назван  Качеев Денис Анатольевич (кафедра философии).
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Амина  ЖУМАГУЛОВА,
студентка 2 курса ГСФ
специальность
«журналистика»

15-16 января  в КГУ име-
ни А.Байтурсынова состо-
ялась традиционная еже-
годная  Международная на-
учно-методическая  он-
лайн- конференция «Инно-
ва-2015» с участием пре-
подавателей Хакасско-
го госуниверситета име-
ни  историка Н.Ф. Катанова.

О дружбе России и Казах-
стана известно не понаслыш-
ке, и очередным доказатель-
ством этому явилась еже-
годная конференция, в кото-
рой приняли участие  препо-
даватели, магистранты и спе-
циалисты  двух вузов. Орга-
низаторами конференции вы-
ступили Управление менед-
жмента и мониторинга обра-
зования, а также профессор-
ско- преподавательский со-
став КГУ им. Байтурсынова.

На пленарном заседании 
были обозначены  проблемные 
вопросы научно-методической 
деятельности  вуза, которые 
были обсуждены  на секциях. 

Работа первой секции была 
проведена в режиме онлайн. 
На связь вышел Хакасский 
государственный уиверситет 
(Россия, г.Абакан). Были рас-
смотрены особенности при-
менения в учебном процес-
се инновационных техноло-
гий, направленных на обеспе-
чение качества образования.

Вторая  секция была прове-
дена в виде круглого стола на 
тему «Полиязычное  образо-
вание в  системе высшей шко-
лы». Участники отметили, что 
полиязычное образование яв-
ляется одним из главных ре-
сурсов  поликультурного мно-
гообразия Казахстана, сохра-

нение и развитие которых в ус-
ловиях глобализации и урба-
низации – предмет особой за-
боты государства и общества. 
С целью более  качественно-
го  преподавания дисциплин  
в  полиязычных  группах было  
предложено делить  группы  
на  подгруппы, а для  реали-
зации  основных положений 
создать в университете центр  
полиязычного  образования.

Работа  следующей секции 
затрагивала  вопросы  совер-
шенствования работы эдвай-
зера в учебном процессе. Вы-
ступающие и участники - про-
фессорско-преподаватель-
ский состав КГУ им. А. Байтур-
сынова. В ходе онлайн -кон-
ференции было предложе-
но разработать единую фор-
му оформления документа-
ции эдвайзера и  рассмотреть 
альтернативные возможно-
сти оценивания его работы.

Старший  преподаватель  
кафедры психологии и педаго-
гики  Ельчищева О. В.  по обо-
значенной теме высказалась 
следующим образом: «Эдвай-
зеры не очень часто обраща-
ются за помощью к профес-
сиональным психологам, хотя 
различные тренинги, беседы 
со студентами, которые про-
водят сотрудники психоло-
гической лаборатории, дей-
ствующей в нашем универ-
ситете, , могут существен-
но помочь эдвайзерам в ра-
боте со студентами, сплотить 
коллектив, мотивировать сту-
дентов к обучению». В ито-
ге было предложено рекомен-
довать эдвайзерам исполь-
зовать в работе со студента-
ми возможности лаборатории.

В четвертой секции была 
проведена  конференция на 
тему «Дуальная система 
образования: перспективы 
внедрения, развития и ре-

ализации в регионе». Цель 
-  обмен опытом работы по 
внедрению дуальной систе-
мы образования в КГУ име-
ни А. Байтурсынова.  В ходе 
дискуссий участники приш-
ли к общему мнению: усо-
вершенствовать формы ор-
ганизации практикоориенти-
рованных занятий по всем 
специальностям универси-
тета и изменить  качествен-
ное обновление содержа-
ния рабочих учебных пла-
нов специальностей с при-
влечением работодателей. 

Заключительная работа 
секции проходила под темой 
«Перспективные технологии 
обучения. Дистанционное об-
разование». Главным воп-
рсом беседы было обогаще-
ние опыта применения дис-
танционных образователь-
ных технологий и поиск путей 
по их развитию и совершен-
ствованию. Подводя итоги, 
участниками был решен ряд 
вопросов, а также предложе-
но разрабатывать такие зада-
ния, которые предполагают 
активную работу студентов и 
исключают возможность пла-
гиата из интернет-источни-
ков. Для эффективной рабо-
ты все преподаватели, рабо-
тающие с применением дис-
танционных технологий, обя-
зательно должны пройти об-
учение на семинарах центра 
дистанционного обучения. А 
для повышения познаватель-
ной активности студентов и 
интереса к дисциплине – при-
менять в дистанционных кур-
сах больше активных элемен-
тов: интерактивные лекции, 
видеолекции, HotPot и т.п. 

Главной целью конферен-
ции «Иннова  - 2015» является 
развитие и расширение меж-
вузовских связей и преем-
ственности сотрудничества.

ИННОВА – 2015
ОО "Taiburyl" объяв-

ляет о начале сбора зая-
вок по программе "Еже-
месячные стипендии" 
при поддержке Офици-
ального спонсора про-
граммы АО «Kaspi Bank».

Фонд «Тайбурыл» в це-
лях поддержки и развития 
интеллектуального потенци-
ала страны реализует про-
граммы, которые открывают 
большие возможности для та-
лантливых студентов проя-
вить себя и при этом обучать-
ся по грантовым програм-
мам или получать ежемесяч-
ные стипендии от фонда. Ос-
нователи стипендии предлага-
ют комплекс мер по поддерж-
ке образования. К примеру, 
проводятся различные конкур-
сы и викторины по поддерж-
ке ученых и молодых талантов. 

В конкурсе могут участво-
вать студенты, обучающиеся 
по программе бакалавриата. 
Количество стипендий – 250, 
из которых 100 стипендий пре-
доставлены АО «Kaspi Bank» 
и 120 стипендий предоставле-
ны Айданом Карибжановым, 
Председателем совета дирек-
торов АО «VISOR Holding». 

Студенты, победившие в 
рамках данного Конкурса, по-
лучают право на ежемесячную 
стипендию в размере 30 тысяч 
тенге (включая индивидуаль-
ный подоходный налог) в тече-
ние 5 месяцев (с февраля 2015 
года по июнь 2015 года). Более 
подробную информацию вы 
можете найти на сайте    http://
www.taiburyl.kz/programs/

Данный конкурс являет-
ся общереспубликанским, то 
есть могут подавать студен-
ты всех регионов страны. Так-
же претенденты должны прой-
ти обязательную регистра-

цию на HR-портале Moomkin.
com (Партнер ОО «Taiburyl»), 
и указать адрес личной стра-
ницы в заявке. Фонд планиру-
ем отслеживать дальнейший 
прогресс победителей посред-
ством данного ресурса и спо-
собствовать их трудоустрой-
ству через различные програм-
мы содействия со Спонсорами 
и Партнерами ОО «Taiburyl». 

Сбор заявок будет прохо-
дить с 19 января с 9.00 по 31 
января до 18.00 часов 2015 
года. Процесс заявок пол-
ностью автоматизирован, 
благодаря чему претенден-
ты могут подать заявку он-
лайн (http://www.taiburyl.kz/
request/). После того, как за-
явка подана, в течение 24 ча-
сов сотрудники ОО «Taiburyl» 
проверят заявку на соответ-
ствие всем требованиям По-
ложения и вышлют пись-
мо с дальнейшими указа-
ниями. Заявки могут пода-
вать на одном из двух язы-
ков – казахский и русский. 

ОО "Taiburyl"  искренне же-
лает удачи всем претенден-
там, и надеется, что данный 
конкурс откроет много ярких 
личностей среди молодежи!

Стипендии для 
студентов

Томирис РЫСПАЕВА,
Амина ЖУМАГУЛОВА, 
студенты  2 курса ГСФ
специальность «журналистика»

Итак, что же представляют из себя дебаты? 
Дебаты берут свое начало в Древней Греции, 
где они были важным элементом демократии. 
В Афинах граждане спорили о преимуществах 
и недостатках предлагаемых законов.  Ученики 
учились спорить, анализируя проблемы с раз-
ных точек зрения, чтобы лучше понять их. В 
средние века в Европе были распространены 
диспуты, курсы ораторского мастерства и де-
батов. Что касается  современного общества, 
то дебаты происходят в парламентах и на те-
леэкранах, в вузах и школах, а зачастую и в по-
вседневной жизни. В данном случае,  под деба-
тами понимаются прения – обсуждение вопро-
са при наличии разных точек зрения, взглядов 
на него. Такие споры обычно носят неформаль-
ный характер и ведутся без каких-либо  правил.

 Дебаты, которые проводятся  в нашем уни-
верситете  отличаются от обычных дебатов 
тем, что они проходят по  определенным пра-
вилам, регламенту, и самое главное, что следу-
ет отметить, - это традиционное ежегодное ме-
роприятие, которого все ждут с нетерпением, не 
только участники, но и наши студенты. 

Традиционный международный турнир по 
парламентским дебатам «КГУ Cup-IX»  - это 
уникальная возможность встретиться с дебате-
рами, которые приехали к нам из разных реги-
онов Казахстана - Астаны, Кокшетау и Семипа-
латинска. Россию представляли такие города, 
как  Омск, Екатеринбург, Челябинск. Всего 28 
команд, в каждой  -  по два спикера. 

Традиционно ректор  Наметов Аскар Мыр-
захметович приветствовал всех участников. 
Тема для дебатов  - «550 лет Казахскому хан-
ству». Радует то, что все очень уважительно от-
неслись к истории.

Жеребьевка началась с показа авторско-
го  фильма под названием «Шерлок Холмс. 
«Этюд в дебатных тонах». Основной целью 
этого фильма явилось желание студентов до-
нести идею подготовки  к турниру,  а также соз-
дателям ролика удалось рассмешить и поднять  
настроение всем присутствующим! А теперь пе-
рейдем собственно к самому турниру, узнаем 
структуру  дебатов, основные темы, а в этом 
нам поможет  координатор русской лиги Рауан 
Карамурзин.

– Рауан, расскажи нам о дебатах. Что они 
из себя представляют?

Рауан Карамурзин:
– Это девятый по счету турнир, в основном 

все прошедшие турниры были Республиканско-
го масштаба, а вот именно этот стал Междуна-
родным. Традиция зародилась в 2007 году, ког-
да руководство вуза впервые  учредило этот 
турнир. Теперь он носит ежегодный характер, а 

следующий год станет для нас юби-
лейным. 

– Какова  
ос н о в н а я 
цель про-
ведения де-
батов?

Р а у а н 
К а р а м у р -
зин:

– Пре-
жде все-
го, проверка 
интеллекту-
альных спо-
собностей. 
В процес-
се дебатов  
затрагива -
ем актуаль-
ные вопро-
сы и собы-
тия,  кото-
рые проис-
ходят в на-

шей стране, в различных сферах жизни -  поли-
тика, социум, экономика, а также вопросы нрав-
ственности и духовности. 

– Назови основную тематику данных де-
батов и по каким критериям они будут оце-
ниваться?

Рауан Карамурзин:
– Темы очень разные, касающиеся Казахста-

на,  например, стоит ли вводить  12-летнее об-
учение в школах. У каждого члена жюри свои 
критерии, но существует определенный стан-
дарт оценки, мы все будем, конечно,  соблюдать 
эти правила и гарантируем объективность с на-
шей стороны.

– Студенты нашего вуза принимают  уча-
стие в дебатах?

Рауан Карамурзин:
– В этот раз наши студенты участвуют толь-

ко  как спикеры, но это лишь потому что некото-
рые команды не смогли приехать из-за погод-

ных условий, у нашей команды есть право вый-
ти в полуфинал, но они не могут играть в фина-
ле.  Мы участвуем для получения опыта. 

– Была ли идея  сделать турнир перехо-
дящим? 

Рауан Карамурзин:
– Да, такой турнир существует, его организует 

"Нур Отан". Отличие нашего турнира  в его тради-
ционности, но преимущество в том, что все деба-
теры в Костанайской области не участвуют в этом 
турнире. Этим мы доказываем эффективность и 
частоту проведения дебатов. Но в этот раз наши 
студенты принимают нейтральную сторону.

Р. S. Итак,   финал. В решающей схват-
ке встретилсь 4 команды. Обсуждали доволь-
но –  таки замысловатую тему: «Будь самим 
собой». Как участникам, так и зрителям было 
одинаково интересно услышать, какова роль 
бедного художника в жизни и  в обществе; кем 
же все-таки лучше быть: свободным предста-
вителем секс-меньшинств или одним из со-
ставляющих серой массы?! Споры были горя-
чими, но в итоге сошлись на том, что сколь-
ко людей, столько и мнений. Мне, как обыва-
телю, было интересно услышать,  как и о чем 
рассуждает наша молодежь, и сделать для 
себя определенные выводы о том,  что важно  
и интересно в нашем возрасте. Больше всего 
порадовало что наши сверстники сознатель-
но придерживаются  такого мнения: не важен 
цвет твоих глаз и кожи, но важно оставаться 
человеком. 

Выступление последнего оппозиционера, 
аплодисменты, дружеское пожатие рук, и на-
конец, долгожданное объявление победите-
лей. Третье место завоевала команда «Ди-
кий-дикий Кокш» (г.Кокшетау), вторыми ста-
ли студенты ЕНУ им. Н.Гумилева  - «Фана-
тичные атеисты». Обладателем кубка ректо-
ра стала команда «Круг и буйки» (г. Астана), 
которые впечатлили всех своим выступлени-
ем во всех турах и финале.

В индивидуальном зачете лучшим спике-
ром стала Салыкбаева Майя, а лучшей судьей  
- Ережепова Дамира.

В споре рождается истина
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Меценаттар клубы жыл сайын 
мәдениет, өнер, ғылым және журналисти-
ка, гуманитарлық салалардағы дарын-
ды қызметкерлерге зор міндет пен та-
лап қоя отырып өз қолдауын көрсетуде.

Бұл клуб аталмыш салада елеулі 
еңбек етіп, биік жетістіктерге жеткен 
қызметкерлерге сыйлық марапаттау-
ды жыл сайынғы дәстүрге айналдырған. 
«Шабыт» сыйлығы жас таланттыларға 
арналған болса (үміткерлер жасы 35 
дейін), «Қазына» сый лығы жоғары кәсіби 
шеберлер үшін (35 жастан жоғары).  
Өнерлі жандарды қол дауға бағытталған 
меценаттар клубының үлгілі үрдісі биыл да 

жалғасын тапты.  Арнайы комиссия 11 но-
минация бойынша үздіктерді іріктеп алған. 

Жүзден жүйрік шық қандардың 
есімдері салтанатты жиында жари-
яланды. Солардың қатарында оқу 

ордамыздың үш бірдей шығармашылық 
еңбек ие сі бар. Олар «ҚАЗЫНА» 
сыйлығының «Әдебиет»  номи нациясы 
бойынша Қазақстан Жазушылар ода
ғының мүшесі, ҚМУ профессоры, журна-
листика жә не коммуникациялық менедж
мент кафедрасының доценті Ақылбек 
Қожаұлы Шаяхмет,  «Ғылым» номи
нациясы бойынша лауре ат атанған фи-
лология ғылым  дарының кандида ты, 

шетел филологиясы ка федрасының 
доценті Меңзада Қалмағамбетқызы Са-
мамбет, «Шабыт» сый лы  ғы «Ғылым» 
номинация сының лауреаты философ, 
философия ғылымдарының кандида-

ты, философия кафедрасының аға оқы
тушысы Денис Анатольевич Качеев.

Шығармашылық және зияткерлік әлемі 
үшін меценаттар клубының сыйлығы – бұл 
жетістіктің шыңы болып табылары анық.

Марапат

Еңбек еленуде

Гүлнұр СӘДУАҚАСОВА

2005 жылдан бері “Қостанай об-
лысы жастарының “Алтын кітабы” 
жобасы жүзеге асырылып келеді. 
Сол уақыттан бері жыл сай-

ын ішкі саясат басқармасының 
ұйымдастыруымен облыстағы та-
лантты жастардың жаңа есімдерін 
сол кітапқа енгізу дәстүрі үзілмей 
келеді. “Алтын кітапқа” өңірдің даму-
ына зор үлес қосқан, облыстың атын 
сырт жерлерге танытып жүрген, 
халықаралық, республикалық жа-
рыстарда, байқауларда жеңімпаз 
атанған дарынды жастар есімі кіреді.  
Осы кезге дейін «Алтын кітапқа» 
10 номинация бойынша 150ден 
астам жастың есімі енгізіліпті.  Биыл 
«Қостанай облысы жастарының ал-
тын кітабы» көшбасшы, бизнесте, 
ғылымда, өнерде, спортта табысқа 
жеткен 14 пен 29 жас аралығындағы 
11 лауреатпен толықты.

Соның  бірі ҚМУ оқытушысы, ауыл 

шаруашылығы ғылымдарының кан-
дидаты Индира Бейшова. 

Жас ғалымға бұл марапат-
ты табыстаудың өзіндік мәні бар. 
Себебі, бұл  бірнеше жылдық 
қажырлы еңбектің жемісі. Индира 

Бейшова өсімдіктер мен жануар-
лар биотехнологиясы саласындағы 
ғылыми зерттеулерге белсене ат-
салысады. 2006 жылдан бастап 
заманауи генетикалық ABI Prism 
310 анализаторында қостанайлық 
асыл тұқымды жылқы түрін гене-
типтеу бойынша зерттеу жүргізуде. 
Осы зерттеу бойынша кандидаттық 
диссертациясын да үздік қорғап 
шықты.

Ғалымның еңбек тәжірибесін 
Ғылымизерттеу және тәжірибе
конструкторлық жұмыс (НИОКР) са-
ласынан да көреміз. Ол бірнеше жо-
баларда зерттеу тобының мүшесі. 

Қазіргі таңда Индира Салтанқызы 
ҚР ҒБМ қаржыландыратын ғылы
ми жобаның же  текшісі. Соным

ен қа  тар Биология мамандығы 
бойынша білім алып жатқан 
магистранттардың ғылыми же
текшісі. Оның бастамасымен био-
логия және химия кафедрасында 
молекулярлық генетика жөнінде 
ғылыми зерттеу жұмысы қолға 
алынды.  

 Зерттеу жұмыстарымен айналы-
су барысында шетелдік машықтану 
курстарын өткен, оның ішінде:

1. 2008 жылы Прага 
қаласының Чеш иммуногендік зерт-
ханасында малдарды генетиптеу 
бойынша;

2. 2008 жылы Мәскеу 
қаласының Бүкілресейлік ветерина-
рия және  мал шаруашылығы инсти-
тутында генетикалық анализатор-
мен жұмыс;

3 .  2 0 1 4  ж ы л ы  а к а д е м и к 
М.М.Ше мякин және Ю.А.Овчинниоков 
атындағы биоорганикалық химия ин-
ститутында тәжірибе алды. 

Ең басты жетістіктерінің 
бірі ретінде жас ғалымның 
инновациялық грант жобала-
рын бағалау жөніндегі Астана 
қаласындағы ҚР «технологиялық 
даму ұлттық агенттігі» АҚның  
эксперті болып тағайындалуы 
деп есептейміз. Сондайақ, Инди-
ра Салтанқызы Қостанай облысы 
меценаттар клубы тағайындайтын 
«Шабыт» сыйлығының «ғылым» 
номинациясы лауреат иегері. 

 Міне осындай ғылыми нәтиженің 
жемісін көру, әлбетте қажет. 

Салтанатты жиынның марапат-
тау рәсіміне елге танымал азамат-
тар шақырылып, облыс әкімінің 
орынбасары Базыл Жақыпов, 
Қостанай қаласының әкімі Ах-
медбек Ахметжанов, «Нұр Отан» 
партиясы облыстық филиалы 
төрағасының бірінші орынбаса-
ры Әлия Сапарова және Лондон 
Олимпиадасының қола жүлдегері 
Иван Дычко сынды құрметті 
қонақтар «Алтын жастарды» ар-
найы құттықтады. Толағай табы-
старымыз көп болсын!

Ғылыми нәтиже

ЕСІМІ ЕЛГЕ ТАНЫЛДЫ
Қаңтар айында Гүлнар 

Жалелқызы Сұлтанғази наның 
бастамасымен жазылған 
«Флора национ а л ь н о г о 
п р и р о д н о г о  п а р к а  « Б у -
р а б а й »   а т т ы  к і т а п т ы ң 
т ұ с а у ы  к е с і л д і .  Б ұ л 
е ң б е к   « Б у р а б а й »  ұ л т т ы қ 
п а р к і н і ң  құпияларын ашатын 
бірден бір қазына деп айтсақ 
қателеспейміз. Мемлекеттік 
ұлттық табиғи «Бура-
бай» паркінің аума ғындағы 

қаншама жылдық еңбектің, ізденістің нәтижесі, 
міне кітап бетінен орын алды. Аталмыш кітап биоло-
гия саласын зерттеп жүрген әрбір жанға арналады. 
Кітаптың тұсаукесеріне факультет ұстаздары мен 
осы салада жүрген білікті мамандар шақырылды. 
Келген қонақтар кітаптың сапасына жақсы баға 
беріп, алғыстарын жаудырды. Ауылшаруашылығы 
ғылымдарының кандидаты, ғылыми жұмыс және 
сыртқы байланыс жөніндегі проректор Жеңіс 

Жарылғасов өз пік ір ін білдірді :  «Ең алды-
мен, факультет ұжымын кітаптың тұсаукесерімен 
құттықтаймын. Бұл к і тап  тың студенттер -
ге  берер і  м о л.   А Б Ф  б ү г і н д е  ө з  қ а б ы р 
ғ а м ы з д а н  т ү ле п  ұ ш  қ а н  м а м а н д а р м ен 
т о л ы  ғ у д а .  Олар м іне  осындай ұстаздардан 
тәл ім алып, біліктіліктерін, бі лім дәрежелерін 
арттырып қайта қатарымызға қосылуда. Ертеңгі 
күні бір  неше еңбек жарық көреді деп сенемін».

Тұсаукесер

Бурабай сыры
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Татьяна НАЗАРУК,
студентка 1 курса  ГСФ 
специальность 
«журналистика»

Студент 1 курса инже-
нерно-технического 

факультета специально-
сти «электроэнергетика 
и физика» Ашкан Косов-
ский рассказал нам о на-
чале своего «магическо-
го» пути, о новом шоу и 
взглядах на творчество.

БЖ: Ашкан, ска-
жи, как ты открыл для 
себя мир фокусов?

А: Все началось когда я 
посмотрел телешоу «Уди-
ви меня» (стартовало на 
телеканале «ТВ3» в 2011 
году). Мне очень нравились 
трюки, которые проделы-
вали участники, соревну-
ясь друг с другом. Я думал, 
что это монтаж и такого в 
жизни быть не может. За-
тем я стал вникать в суть 
дела: читал книги об ис-
кусстве фокусов, сам кое-
чему учился. Но это было 
как увлечение, несерьезно.

БЖ: И когда ты увлек-
ся фокусами серьезно?

А: Произошло это,  ког-
да  лежал  дома со сломан-
ной ногой полтора меся-
ца: делать было нечего, на 
улицу  не выходил. Тогда 
впервые и взял в руки кар-
ты и начал тренироваться. 
Каждый день по 9-10 часов. 

БЖ: Как родите-
ли отнеслись к тво-

ему увлечению?
А: Вначале родители 

меня не поддержали. Мой 
папа – полицейский, поэ-
тому, когда я показывал 
фокусы с картами, ему ви-
делось мое будущее где-
нибудь на вокзале в каче-
стве каталы или шулера.  
Немного позже я стал де-
монстрировать свои спо-
собности  друзьям и зна-
комым, все искренне удив-
лялись, были под боль-
шим впечатлением. Это, 
конечно, не могло не радо-
вать родителей. Они по-
няли, что у меня нет ни-
каких негативных наме-
рений  по поводу фоку-
сов. В общем, к моему хоб-
би они одобрительно ста-
ли относиться спустя год.

БЖ: Расскажи о гран-
диозном фестивале ил-
люзионистов, на котором 
тебе удалось побывать 
летом минувшего года.

А: В  июле в честь дня 
рождения Астаны и наше-
го Президента был орга-
низован Первый междуна-
родный фестиваль иллю-
зионистов, который собрал 
фокусников Казахстана и 
стран СНГ.  Я попал туда 
по приглашению. Вместе 
с другими казахстанскими 
иллюзионистами мы встре-
чали зарубежных коллег и 
участвовали в различных 
шоу: за два дня дали три 
концерта, которые собра-
ли тысячи людей. По рей-
тингам наше выступле-

ние стало вторым после 
группы «A`Studio». Также 
мне  удалось получить но-
вые знания от других ка-
захстанских фокусников: 
нас поселили вместе, и в 
течение двух свободных 
от выступлений вечеров 
мы обменивались опытом.

БЖ: И все-таки, Ашкан,  
очень интересно узнать, 
почему ты отказался об-
учаться             мастерству 
фокусника в учебном за-
ведении и выбрал впол-

не обычную профессию?
А: Во-первых, любая 

школа губит талант. Это  
могу подтвердить приме-
рами из жизни:  в 4 года я 
уже увлекался математи-
кой, в уме складывал боль-
шие трехзначные и четы-
рехзначные числа, роди-
тели видели во мне та-
лант, но, когда я пошел в 
школу, страсть к матема-
тике исчезла. Точно так же 
свое желание рисовать по-
давил мой друг в «худож-

ке». Ну, а во-вторых, если 
бы я поступил учиться на 
фокусника, то потерял бы 
время: из четырехлетне-
го курса обучения програм-
му за два года я уже усво-
ил самостоятельно, а сразу 
на 3 курс меня не возьмут.

БЖ: Что натолкнуло 
тебя на мысль о создании 
шоу «Уличная магия» ?

А:  Последние два года  
часто выступаю на корпо-
ративах, свадьбах… Есте-
ственно,   за деньги. Я по-
думал, что это неправиль-
но: ведь многим нравят-
ся мои фокусы, и я дол-
жен дать людям возмож-
ность свободно ими на-
слаждаться. Поэтому со-
бираю вокруг себя случай-
ных прохожих на улицах 
города и удивляю их – вот 
суть данного проекта. За 
это не беру никаких денег, 
делаю это для собствен-
ного удовольствия  и ра-
дости окружающих. (Выпу-
ски «Уличной магии» мож-
но посмотреть в группе 
Вконтакте и на YouТube).

БЖ: Тяжело ли со-
вмещать выступления и 
учебу в университете?

А: Нет (смеется). Я пред-
почитаю пропустить пару 
занятий и выступить. Твор-
чество для меня на первом 
месте. Так было и в школе.

БЖ: Всегда ли ты 
носишь с собой ка-
кой-нибудь маги-
ческий реквизит?

А: Да, я 3,5 года за-
нимаюсь этим делом, 
и у меня обычно с со-
бой всегда  что-то есть, 
будь то карты, монет-
ка, кольцо или телефон. 

P.S. Как оказалось, рек-
визит, действительно,  
нужен всегда, ведь никог-
да не знаешь, когда захо-
чется удивить очередно-
го прохожего или  компа-
нию за соседним столи-
ком в кафе, в то время 
когда ты даешь интер-
вью. У Ашкана уже есть 
новые идеи, и он работа-
ет над их осуществлени-
ем. Пожелаем ему успе-
хов и сказочного везения!

Ашкан Косовский: 

«Любая школа губит талант»

Томирис РЫСПАЕВА,
студентка 2 курса
ГСФ специальность
«журналистика»

Любая профессия - 
это упорный труд, и же-
лание - достичь самых 
вершин и стать востре-
бованным. Профессии 
тамады в Казахстане не 
учат, но рынок предло-
жения растет с каждым 
годом.  Ведь успех каж-
дого мероприятия прак-
тически на сто процен-
тов зависит от профес-
сионализма и творче-
ского подхода тамады. 
Современные молодо-
жены  относятся к свадь-
бам более требователь-
но, ведь раньше роль та-
мады могли доверить 
только кому-нибудь из  
родственников. Успеш-
ный тамада отличается 
тем, что может создать 
доброжелательную и 
праздничную атмосферу 
без всякого занудства, 
излишних пауз и оби-
лия длинных и повторя-
ющихся тостов. Для про-
фессионального тамады  
сумма оплаты не долж-
на влиять на качество 
проведения мероприя-
тия. Человек, выбрав-
ший профессию тама-
ды, должен иметь прият-
ную внешность, грамот-
но поставленную речь, 
быть  физически вынос-
ливым, иметь чувство 
юмора, что немаловаж-
но, и, конечно, быть твор-
ческой личностью.  Еще 

один огромнейший плюс 
для ведущего - хороший 
слух и голос.  Ведь ино-
гда тамада не только ве-
дет праздник, но еще и 
исполняет песни, сти-
хи, рассказывает посло-
вицы и поговорки. Лишь 
на первый взгляд все 
очень просто. На самом 
деле, к каждому вечеру 
нужна тщательная под-
готовка. А если что-то не 
удается сделать само-
му, то на помощь тама-
де приходят профессио-
нальные артисты. Я счи-
таю, что это очень хоро-
шая возможность, наря-
ду с основной деятель-
ностью, подработать. 

Среди студентов на-
шего университета тоже  
есть творческие люди, 
которым по душе такое 
увлечение. Одним из 
немногих является Да-
стан Беков, студент 3 
курса факультета исто-
рии и права специаль-
ности «история». Сегод-
ня я не стала мучить его 
стандартными вопроса-
ми «сколько стоит и ка-
кие конкурсы проводи-
те», а решила узнать,  
какое место в его жизни 
занимает это увлечение. 

– Что значит для 
тебя очередная свадь-
ба, торжество? Не 
устаешь от такого ко-
личества праздников?

– Вообще я очень ак-
тивный человек, ко-
торый любит полно-
стью расписывать свой 
день, т.е. безделье не 

для меня. Поэтому мне 
очень нравится эта ра-
бота,  люблю находить-
ся в центре внимания 
в обществе и могу ска-
зать, что я нашел свое 
любимое дело. Конеч-
но, каждое торжество 
приносит не только ра-
дость, но и усталость, но 
ее нужно преодолевать.

– Считаешь ли ты, 
что для студента ра-
бота тамады - это хо-
роший заработок?

 – При старании всег-
да можно очень хоро-
шо заработать. Снача-
ла я просто увлекся, но 
в конце  концов  понял, 
что это приносит непло-
хой доход. Действитель-
но, тамада в нашем го-
роде востребован,  пото-
му что, к примеру,  роди-
тели  ничего не жалеют 
на свадьбу своих детей 
и хотят, чтобы все про-
шло на высшем уровне. 
Но сейчас для меня это 
лишь возможность не-
много заработать, поэто-
му  не считаю увлечение  
основной  профессией. 

- Успеваешь ли 
ты совмещать уче-
бу с работой?

- Мое увлечение никак  
не влияет на мою успе-
ваемость, потому что 
все мероприятия обыч-
но проходят по выход-
ным, да еще и вечером. 
Но бывают случаи, когда 
я работаю два или три 
дня подряд, тогда я не-
много устаю. Кроме это-
го у меня есть своя сту-

дия фо-
то-видео 
с ъ е м о к , 
там тоже 
работают 
студенты 
н а ш е г о 
у н и в е р -
с и т е т а . 
В р о д е , 
никто не 
ж а л уе т -
ся (сме-
е т с я ) .

– Рас-
с к а -
жи о ка-
к о м - н и -
будь за-
б а в н о м 
и инте-
р е с н о м 
с л у ч а е 
из прак-
т и к и .

– Я 
могу рас-
с к а з а т ь  
много ин-
тересных 
ситуаций, 
которые 
вызыва -
ют у меня улыбку. Рас-
скажу вам одну историю. 
Однажды мои родите-
ли поехали на свадьбу,  
я тоже собрался на ра-
боту в этот вечер. Ког-
да начал приглашать  го-
стей для тоста,  я неожи-
данно увидел в их числе 
своих родителей. Сна-
чала подумал, что про-
сто совпадение имен, но 
там оказались мои ро-
дители. Это было очень 
неожиданно (смеется).

– Не приходи-
лось ли тебе играть 
роль Деда Мороза? 

– Мне предлагали не-
сколько раз порабо-
тать Дедом Морозом. 
Но я отказался, потому 
что считаю, что Новый 
год все-таки семейный 
праздник, встречать его 
нужно дома, а не на ра-
боте. Но  для своих ма-
леньких братишек и се-
стренок я с удовольстви-
ем исполняю эту роль, 

чтобы порадовать их.
– Что можешь по-

желать нашим чита-
телям в Новом году?

– Самое главное, це-
ните и радуйте своих 
родителей! А для это-
го хорошо учитесь, усер-
дно работайте и стреми-
тесь к своей цели, ведь 
все зависит от вашего 
желания. Ну и,  конеч-
но,  не забывайте делать 
подарки своим близ-
ким и любимым людям.

Праздник к нам приходит… вместе с тамадой
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Айнұр НҰРМАҒАМБЕТОВА,
ҚМУ ГӘФ 
журналистика 
мамандығының 
4 курс студенті

Марат Жақсылықұлы АУ-
БАКИРОВ,  PhD дәрежелі  
философия  докто-
ры,  ветеринарлық  
ғылымдарының  канди-
даты,  Ветеринарлық  ме-
дицина  каферасының  
меңгерушісі
 

А . Б а й т ұ р с ы н о в 
атындағы ҚМУ ректо-
ры А.М.Нәметов қол
дауымен басталған 
«Ғы  лыми зе рт  теу жо-
баларын грант тық қар
жыландыру» бағ дар ла
масының аясында жа
салған зерттеулердің 
қорытындысы бойын-
ша үздіктер анықталды.

«Үздік зерттеуші» бо-
лып ветеринарлық ме-
дицина кафедрасының 
меңгерушісі, Марат 
Жақ  сылықұлы Ауба-
киров атанды. Ма-
рат Жақсылық ұлы ның 
жетекшілігімен «Бор
да қылау алаңдары 
мен жайылымдықтар
дағы ірі қара малдар-
ды зоофильді маса-
лардан қор ғау үш
ін жаңа жоғары бел
сенді синтетикалық 
п и  р е   т р о и д  т а р д а н 
и н с е к т о а к а р и ц и д т і 
және лаврицидті пре-
паратын жасау» атты 

бюджеттік ғылыми зе
рт  теу жобалық бағ дар
ламасы жүзеге асыры-
лып, Қазақстан Рес
публикасының білім  
және  ғылым  министр
лігінде қорғалды. Нә
ти  ж е  сінде, малдар-
ды зоо фильді маса-
лардан қ о р ғ а й т ы н 
жоғары дәрежелі са-
палы препарат жаса-
лып шығарылды. Ма-
рат Жақсылықұлының 
ж е т е к ш і л і г і н д е г і  
топтың  және ғылыми 

кеңесшілер ойлап тап
қан жаңа препарат 
өзінің тиіміділігінің ар
қа сында сұранысқа ие 
бола бастады. Осы
ған орай, препарат-
ты патенттеу үшін 
ұсыныс жіберілді.

Ізгі  істің  иегері  Ма-
рат Жақсылықұлы үш    
ін жылқы жылы сәт тілік 
пен табысы қатар  келген 
жыл болды. Қазақстан  
Респу бликасының білім 
ғы лым министрлігінің  
ше ші мі бойын ша, вете
ри нарлық  ғылым
дар кан  дидатына  PhD 
дәре же л і  философ
ия док торының  ди-
пломы табысталды. 

Ғылым мен тех ни
каның  алға бас қан 
заманында өңі  р іміздің 
дамуына өз үлестерін  
қо  с ып жатқан ғалым
дарымыз  болашақта 
ғылым әлемінің б и   
і к     т е  р і н е н  к ө р і  н е 
б е р с і н .

Балауса ЖАҚСЫБАЕВА,
ҚМУ ГӘФ 
журналистика 
мамандығының 
2 курс студенті

Ахаң шаңырағында өткен 
жылдың қорытындысы бой-
ынша үздіктер анықталды. 
Жеті факультет жастары 
мен жетекшілері әрқашан 
өз ұжымдарының намы-
сын білім жағынан, спорт 
жағынан, болса да қолдан 
бермеген, лайым солай 
болғай! Дегенмен жетілікті 
жарып шығып 2014 жылдың 
үздік факультеті атағына 
экономика факультеті ие 
болды. Экономдықтардың 
жеңісі оңайлықпен кел-
ген жоқ, әрине, оған нақты 
деректерді дәлел ретінде 
келтірсек:

1. 20142015 оқу жылы-
на студенттерді қабылдау 
кезінде өз қатарларына 
300ден астам студенттер 
қабылдады, бұл шынымен 
де керемет көрсеткіш. 

2. Естеріңізге сала 
кетейік, университетімізде 

жыл сайын әр түрлі акре-
дитациялар өтеді. Өткен 
жылдың наурыз айында 
НЕАКООның институцио-
налды мамандандырылған 
акредитациясынан өтсе, 
араға алты ай салып 

германияның ACQUIN 
акредитациялық агенттігі 
бакалавр студенттері мен 
магистранттарды білім 
жағынан тексеруден өткізді, 
факультет бұл сынақтан да 
сүрінбей өтті. 

3. Қаржы және банк 
істері кафедрасының аға 
оқытушысы ГодуновВ.В 
Германияның үздік уни
верситеттерінің бірі Хо-
энхайм оқу орнында 
тәжірбиеден өткен болатын. 
Бұны неге атап кетіп отыр-
мыз, себебі В.В.Годунов 
секілді ұстаздан білім ал
ған студенттер жерде 
қалмайды. Оны түлектердің 
жұмысқа орналасу нәтиже
сінен көре аламыз. 

4. Экономика факультеті 
білім ордамыздың көркейіп 
белең алуына зор үлес 
қосуда. 

5. Есеп және аудит 
мамандығының 4 курс 
студенті Меруерт Тагле-
нова Алматы қаласында 
өткен  Project Market 
халықаралық сайысын-
да топ жарып, ендігі кезек-

те 1+1 бағдарламасы бой-
ынша Меруерттің жоспары 
қаржыландырылатын
бо  лады.

6. 2014 жылдың 
4желтоқсанында 5В051000
мем  лекеттік және жергілікті 

басқару, 5В051100
Маркетинг, 5В050700  Ме-
неджмент мамандықтарының  
студенттері 1 бүкіләлемдік 

Экономика және бас қа
ру олимпиадасында өз 
бақтарын сынады.

Айта берсек факуль тет тің 
жеткен белестері жетерлік. 
Неліктен үздік факультет 
атанғандары түсінікті болған 

шығар деп ойлаймыз. Атал-
мыш  факультет әрқашан 
осындай биіктерден көрініп 
өздерінің жетістіктерімен 

бізді лайым қуантады деген 
тілегіміз бар.

Жалынды жастарға 
толы Ахмет атамыздың 
шаңырағы білімді де жігерлі 
жастарға толы болсын 
дейміз.

Үздіктердің  үздігіЖыл 
факультеті

I X   Қ М У  C U P
(Басы 1-бетте)

Ойын барысында астарлы оймен қатар әдемі әзілді 
ұштастыра білген бұл команда пікірсайысшылары Бека-
рыстан Аманжолов Астана қаласы «Оратор» дебат клу-
бы, Абай Отарбаев Қарағанды қаласының «Бірлік ин-
теллектуалды» пікірсайыс клубы мықтылары болып та-
нылады. Жақсы ойын көрсетіп, өзінің ұтқыр ойымен, 
шешендік сөйлеу өнерімен барша жұртты таң қалдырды.

Астана қаласы Еуразиялық ұлттық университетінің 
«Парасат» клубы мүшесі Ерназар Тұрғазы «Үздік спикер» 
болып танылды. Әділ саралап, оң бағасын берген үздік 
төреші атағын «Ахмет ұрпақтары» клубының кординато-
ры Шәкәрім Серікпай атанды. Үздік ұйымдастырушы пікір
сайыс клубымыздың мүшесі Нұрзат Жүзтаева иеленді.    

Аталмыш турнир жеңімпаздары Бекары-
стан Аманжолов, Абай Отарбаев универси-
тет ұжымына алғысын білдіріп, лебіздерін білдірді:

–  «Біз осы Қостанай мемлекеттік университеті 
қабырғасындағы «Ахмет ұрпақтары» пікірсайыс клубы-
на өте ризамыз. Себебі, 4 жыл қатарынан келіп жүрсек 
те ұйымдастырушылар жағынан ешқандай қателік 
көрмедік. Әр жылғы турнир өзінше бір ерекшеліктерімен 

есте қалып жүр. Турнирді өте жоғары 
деңгейде өткізетіні соншалық, жыл сай-
ын осы Қостанай қаласына асығып тұрамыз. 
Және ойыншылары да, төрешілері де өте 
жоғарғы деңгейдегі пікірсайысшылар деп 
айтқымыз келеді. Келесі ҚМУкапта кезде-
скенше»,  деп өз қуаныштарымен бөлісті.   

Бүгінгі киелі шаңырақта өткен пікірсайыс 
өз мәресіне де жетті! Бергенімізден гөрі 
алғанымыз көп болды, жалынды жастардың 
арасында осындай пікірсайыстарды оздыра 
отырып, біздер жас ұрпақ арасында шешендік 
сөйлеу өнерін, тыңдау әдебін дамыта ала-
мыз, жүйелі, астарлы ой қалыптастыруды, 
логикалық ойлауды қамтамасыз етеміз! 
"Білімді, сауатты адамдар — бұл XXI ғасырда 

адамзат дамуының негізгі қозғаушы күші" деп ел-
басымыз Н.Ә.Назарбаев айтқандай, біздер бәріміз 
"ХХІ ғасырдың білімді де, сауатты адамдары" болу-
ымыз керек! Мақсатымыз айқын, ендеше іске сәт!!!   
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Елена ЯСИНСКАЯ,
студентка 2 курса ГСФ
специальность «журналистика»

Театр, сцена, актеры, зрители. Вро-
де бы все, так как и должно быть. Но нет, 
это  необычный  театр - театр импровиза-
ции. Давайте для начала разберемся, что 
это такое. В театре импровизации  есть 
все, что и в обычном театре. В этом, пожа-
луй, сходства и закончились. Дело в том, 
что актеры здесь не скованы ни сюжетом, 
ни канвоем текста. Они вообще не скова-
ны. Равно как и зрители, которые в любой 
момент могут подняться на сцену и стать 
актерами. А сцена вообще может разгова-
ривать. 

Подобные театры довольно популярны 
в России и некоторых городах Казахста-
на. По крайней мере, в Алматы и Астане 
они точно есть. В основном его посещают 
молодые люди до 25 лет, хотя в принципе 
ограничений по возрасту нет.  В Костанае 
уже третий год держит на весу театр «На 
весу» Павел Мозгольд. Вообще, он про-
граммист, предприниматель. Но большую 
часть своего времени и души он отдает те-
атру. Это его стараниями «На весу» живет 
уже три года. 

Когда все начиналось, Павлу было 25. 
Сейчас двадцать восемь. Он остается, ак-
теры меняются, – получают свою дозу уве-
ренности, счастья, общения и... уходят. 
«Это нормально», – говорит Павел. И рас-

сказывает о том, 
что в театр при-
ходят все новые и 
новые люди... 

Привез эту  идею Михаил Пайкин. «Он 
подал нам идею нового театра. Я зажегся, 
вдохновился»,  - говорит Павел.

Михаил Пайкин живет в Екатерин-
бурге. Он актер, режиссер, психолог, а 
еще основатель ряда театров в разных 
городах России, в том числе  в Санкт-
Петербурге и  Москве. После того как Ми-
хаил Пайкин побывал в Костанае, Па-
вел Мозгольд воодушевился, загорелся. 
И «горит» до сих пор. Сейчас театр «На 
весу» собирается каждое воскресенье в 
актовом зале библиотеки имени Толсто-
го. В двенадцать. Это бесплатно. В груп-
пе 27 человек, но число их постоянно ме-
няется. Полная свобода. Во всем. Как на 
сцене, так и вне ее. Сюжет может быть 
любой, его придумывают тут же: «Сказ-
ка про Кощея и его возлюбленную Сне-
жинку», «Трое воздыхателей на крыше»,  
«Ожившие скульптуры».  Все что угодно! 
Каждый участник труппы может стать ре-
жиссером, сценаристом, актером.

– Здесь играют без заготовок и сюже-
тов, без сценария, – рассказывает Павел. 
– Полная импровизация на сцене. Учат-
ся видеть партнера и подыгрывать. Как 
доказали ученые, есть единое семанти-
ческое поле, которое соединяет людей. 
Умение ощущать это поле закладывает-
ся во время спектакля. Умение поймать 
чужую эмоцию и даже ситуацию. К приме-
ру, после одного из спектаклей подошла 
девочка. Сказала, что у нее была схожая 

с сюжетом на сцене ситуация: она встре-
чалась одновременно с тремя парнями. 
И не знала, что с этим делать. Благода-
ря спектаклю нашла решение проблемы. 

Алексей Козенко:
– Мне 

н р а в и т -
ся свобо-
да дей-
ствий на 
сцене. Мож-
но играть 
любой сю-
жет – нет 
рамок, в 
к а к о й - т о 
м о м е н т 
каждый во-
лен сказать 
«стоп» и 
п о м ен я т ь 
игру. Те-
атр инте-
ресен тем, 
что актер, 
выходящий 
на сцену, 
играет себя 
и свое на-
строение , 
переживает в игре проблемы, решает их. 
Театр  дал мне больше уверенности в об-
щении с людьми, я начал понимать и чув-
ствовать каждого человека, переживать 
его эмоции... 

Вячеслав Циолковский:
– Ранее я был закомплексованным и за-

битым мальчиком. Но пришел в театр, уви-

дел дружный, собранный и разношерст-
ный коллектив. Ребята изменили меня, я 
стал более открытым, и комплексов как не 
бывало. Мне понравилось ещё, то что ты 
свободен в мыслях, нет никакого сценария, 

ты делаешь то, что думаешь, и ты есть ты 
на сцене. Отдельная благодарность стерж-
ню коллектива Паше Мозгольду. Благода-
ря его делу многие изменились. 

Сюда приходят разные люди. Студен-
ты, школьники, менеджеры, программи-
сты, музыканты... Каждый любит театр за 
что-то свое.

Театр «На весу»

Динара АБДИРОВА,
студентка 1 курса ГСФ
специальность 
«журналистика»

"Золотая книга моло-
дежи" Костанайской об-
ласти пополнилась но-
выми  именами. Книга 
издается  с  2005 года 
и ежегодно пополня-
ется новыми  имена-

ми талантливых людей 
в сфере науки, спор-
та и искусства. Один из 
них -  лауреат  Констан-
тин Ёлкин,  отмеченный  
в номинации «Молодой 
специалист в агропро-
мышленном комплек-
се». Константин Ёлкин - 
преподаватель  эконо-
мического факультета  
нашего университета.  

– Константин Владис-
лавович, каков ваш путь 
становления в науке?

– В 2012 году окончил 
Южно-Уральский государ-
ственный университет, 
а свою профессиональ-
ную карьеру начал в «Аг-
рофирме «ПАРАСАТ» в  
должности экономиста. 
В настоящее время  ра-
ботаю над  кандидатской 

диссертации и параллель-
но  преподаю на кафедре 
управления и  делового 
администрирования  эко-
номического факультета. 

Для меня преподава-
тельская работа очень ин-
тересный опыт, ведь еще 
совсем недавно  сам был 
студентом. Здесь нужно 
умение работать с ауди-
торией, ставить  конкрет-

ные цели и задачи, кон-
тролировать  их выпол-
нение. Студенты бывают 
разные. Но я стараюсь со 
всеми найти  общий язык.  
На мой взгляд, не быва-
ет плохих или хороших 
студентов.  Конечно, есть 
группы,  которые мне сим-
патизируют, где чувству-
ется сплочённость коллек-
тива, качественная подго-

товка к занятиям и пол-
ное взаимопонимание.

– Константин Вла-
диславович, расска-
жите подробнее о Ва-
шей деятельности в аг-
ропромышленном ком-
плексе. За что вас от-
метили в номинации?

– «Агрофирма «ПАРА-
САТ» занимается выра-
щиванием сельскохозяй-

ственных культур,  с ны-
нешнего года еще начи-
нает развивать  животно-
водческую отрасль.  Все 
мы знаем, что существу-
ют определенные сро-
ки созревания пшеницы  
и сбора урожая,  но если 
по каким-то причинам не 
удаётся собрать урожай 
вовремя, то есть большая 
вероятность, что выра-

щенная культу-
ра будет иметь 
п о в ы ш ен н ую 
влажность, а 
следователь -
но, будет хуже 
храниться, по-
высится риск 
порчи. На пред-
приятии мы ис-
пользуем ар-
гентинскую тех-
нологию хране-
ния зерна в по-
лимерных ру-
кавах, которые 
вмещают око-
ло 200 тонн 
пшеницы. Мы 
провели рабо-
ту над усовер-
шенствовани-
ем и оптими-
зацией процес-
са загрузки, 
для того, что-
бы улучшить 
производитель-
ность и эффек-
тивность про-
изводства в це-
лом. При хра-
нении продук-
ции повышен-

ной влажности в традици-
онных складах есть боль-
шая вероятность порчи 
продукции, так как пшени-
ца имеет прямой доступ к 
воздуху, кроме того себе-
стоимость постройки соо-
ружения очень высока, а 
все затраты ложатся на 
конечную стоимость про-
дукции. Благодаря пла-
стиковым рукавам, пше-

ница без проблем может 
храниться при влажно-
сти 16% до полугода, что 
даёт возможность реали-
зовать её по более выгод-
ной цене и исключает за-
траты на сушку. Мной вне-
дрено  несколько техноло-
гий, использующих GPS, 
наиболее распростра-
нена технология GPS-
трекинга, когда на трактор 
устанавливается специ-
альное устройство с раз-
личными датчиками. Он 
обрабатывает сигнал со 
спутника и передаёт дан-
ные на интернет - сервер, 
котоый  позволяет  отсле-
живать скорость движе-
ния, количество топлива 
и другие различные ха-
рактеристики. При хими-
ческой обработке мы ис-
пользуем устройства, ко-
торые могут чертить па-
раллельные линии, что 
даёт возможность равно-
мерно вносить дорогосто-
ящие химические препа-
раты. Мы соединили не-
сколько функционально 
разных технологий GPS, 
мобильных устройств в 
одну систему, что дало 
нам совершенно новые 
возможности для повыше-
ния эффективности про-
изводства. К примеру, мы 
добились близкой к рас-
чётной концентрации ба-
ковой смеси при химиче-
ских обработках, что дало 
экономию препаратов и 
повышение эффективно-
сти их использования. Так 
же в этом сезоне при про-
стое комбайна более чем 
на 15 минут, оператору 
приходит письмо на элек-
тронный ящик, после это-
го мы незамедлительно 
выясняем причины про-
стоя, стараясь сократить 
время осенней жатвы.

– Над чем ра-
ботаете  сейчас?

– Занимаюсь вплот-

ную научно-исследова-
тельской деятельностью 
совместно с профессо-
ром Челябинской Госу-
дарственной аграрно-ин-
женерной академии над 
темой «Влияние кли-
мата на экономическую 
эфективность производ-
ства  зерновых». Благо-
даря данному пректу, мы 
сможем прогнозировать 
урожайность в зависи-
мости от изменения кли-
мата  для получения ста-
бильных урожаев в на-
ших сложных природно-
климатических услови-
ях Костанайской области. 

– Есть ли еще проек-
ты или идеи, которые 
вы хотите осуществить 
в ближайшее время?

– Открыть интернет-
площадки по прода-
же сельскохозяйствен-
ной продукции. На рын-
ке СНГ есть аналогич-
ные проекты, но у меня 
есть своё видение на 
этот счет. На данный 
момент разрабатыва-
ем интернет-сайт, мар-
кетинговую составля-
ющую. Это бизнес про-
ект и одна из его це-
лей –  получение прибы-
ли. Мы хотим диверси-
фицировать производ-
ство и пытаемся раз-
вить IT-сферу в сфе-
ре сельского хозяйства. 

– Я очень благо-
дарен любимой се-
мье, своим руково-
дителям Кабдрахме-
тову Н.И., Астафье-
ву В.Л. Они созда-
ют все условия, что-
бы молодые специ-
алисты благопри-
ятно трудились, ве-
рят в потенциал сво-
их рабочих кадров. И 
это дает мотивацию 
мне, как человеку, 
стремится дальше.

Золотая молодежь
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Қазақтар қой жылын – жақсы жыл 
санайды. Қой жылы халыққа жай-
лы болған, молшылыққа кенелген. 
1966-67 қой жылы Қазақстанда мил-
лиард пұттан астам астық алынды. 
Қазақтың көптеген кемеңгерлері 
де осы жылы жарық өмірдің есігін 
ашқан, соның ішінде Құнанбай қажы 
қой жылы туып, Ахмет Байтұрсынов 
та қой жылы (1873) дүниеге келді. 
Қазақстан 1991 қой жылы тәуелсіз 
ел атанды. Ал сіздер бұл жылдан не 
күтесіздер?.. 

Ляззат Ахмето-
ва, философия 
кафедрасының 
аға оқытушысы

– Қой жылы ең 
алдымен қазақ 
х а н д ы ғ ы н ы ң 
құрылғандығына 
550 жыл толуымен 
есте қалады деп 
есептеймін. Бұл 
- бар қазақтың басты мерейтойы. 
Ойдағыдай өтіп, жас ұрпақтың 
бойында патриоттық сезім 
қалыптасады деп сенемін. Себебі 
былтырғы жылы «қазақ халқында 
мемлекеттілік болды ма?» деген 
пікір таластың болғандығын бәріміз 
білеміз. Сонымен қатар  қазақ 
мемлекетінің аумақ тұтастығының 
сақталуына еңбек сіңірген Жұмабек 
Тәшеновтың 100 жылдығы ата-
лып өтсе екен деймін. Алдағы жыл 
елімізге тек жақсылықтар әкелсін!    

Роза Кобжанова, медиа-
с т у д и я с ы н ы ң 
м е н е д ж е р -
дизайнері

– Күнделікті 
күйбең тірлікпен 
жүріп уақыттың 
қалай өтіп 
ж а т қ а н ы н 
б а й қ а м а й 
да қаласың. 
Сондықтан әрбір 
күнді қуанышпен 
өткізген дұрыс. Алдағы жыл 
жақсы бастамалардың жылы 
ретінде есімде қалса деп ойлай-
мын. Негізі, Қой – жағымды жану-
ар. Осы жыл адамдардың жанын 
мейірімге толтыратын, жер бетін 
бейбітшілікке бөлейтін жыл болады 
деп үміттенемін.

Е с і м б е к 
Ә у е з х а н о в , 
ветеринарлық 
с а н и т а р и я 
мамандығының 
4 курс студенті

– Қ а з а қ 
әрқашан «Мал 
өсірсең қой өсір, 
пайдасы оның 
көл-көсір» деген. 
Қой жылы халыққа жайлы бола-
ды деп ойлаймын. Келер жылы эко-
номикамыз, руханиятымыз біраз 
өзгерістерге ұшырап, экономикалық 
даму басталады деп көптеген бол-
жам жасалуда. Сол ниет орындал-
сын. Алдағы жылдан үлкен үміттер 
күтудемін.  Алға қойған жоспарла-
рым орындалады деген сенімдемін.

Асылхан Ғалымжанов, элек-
троэнергетика 
мамандығының 
1 курс студенті 

– Қ о й 
жылы еліміз 
үшін үлкен табы-
стар жылы бола-
ды деп сенемін. 
Биыл ЖОО 
т а б а л д ы р ы ғ ы н 
аттап отырмын. Болашағымның 
жарқын болуының кепілі алған 
білімім болмақ. Міне осы жылға 
біршама жоспарлар құрып, арман-
дар жетегінен ұстаудамын. Сол 
мақсаттарыма жетсем деймін.

Сымбат СМАҒҰЛ,
ҚМУ  ГӘФ  журналистика мамандығының 
4 курс студенті 

«Қазақта қазаннан қақпақ кетсе 
иттен ұят кетеді» деген сөз бар.
Біздің рухани «қазанымыздың» 
қақпағы ашық тұрғандықтан,
 әркім келіп өзінің тамағын 
пісіргісі келеді.
 Біз өз тамағымызды пісіріп, өз 
қақпағымызды жаппасақ 
өзгенің тамағынан уланып 
қалуымыз әбден мүмкін
Мұхамеджан Тазабеков

Тірлікті танығалы бүтіннен білім, 
өнер, бірлік сынды парықтардың биіктігі 
арқылы озуға, хәм үстем болуға бо-
латынын білеміз. Әлеуметтің әлеуетін 
көтеретін әрі көрер күніңді көркейтетін 
тозбас кен - білім. Ендеше оқуда озат-
пыз ба? Қазақты қандай деп та-
ныды өзге жұрт? Жіктеп көрелік.

2008 жылы 4 жыл сайын жүргізілетін 
жаһандық TIMSS (математика мен жа-
ратылыстану пәндерін зерттеудегі 
халықаралық тенденция), яғни білім 
сапасының деңгейін мониторингтік 
зерттеулер арқылы анықтайтын жоба 
шеңберінде өткен әлем елдері мек-
теп оқушыларының жоғарыда аталған 
пәндер бойынша рейтингі жарияланған 
болатын. 4-ші және 8-ші сынып балалары 
қатысатын бұл зерттеудің негізгі тәсілі-
тестілер алу және сауалнама жүргізу. 
Жерлестеріміз емтиханнан 5 және 11 
орындарға ие болып, сенімді түрде 
көшбасшылардың қатарына іліккен еді. 

Бұл жайт батыс басылымдарының 
жүйкелеріне жақпай, оны жарыса жаз-
ды. Әлемге бізді әмбенің әңгүдік елі 

есебінде танытқан Бораттың халқын 
бұндай нәтижеге лайық емес, тіпті 
біздің олардан да артта қалуымыз 
масқара деп, жетістігімізге иланғылары 
келмеген екен-мыс. Бәрінен бұрын 
біз бағалайтын батыстың, Бораттың 
мазағына сенетіндігі бір түрлі. Бөрінің 
аузы  жесе де, жемесе де қан екені осы? 

TIMSS-тің 2011 жылғы 
қорытындысында 4-ші сынып оқушылары 
математикадан 24-орын, ал жаратылы-
станудан 32-орын алды. Сол 4-ші сы-
нып оқушылары 2011 ж. 8-ші сынып 
оқығанда бұл пәндерден 17-ші және 20-
шы орындарды иеленген. Нәтижеміздің 
осылайша төмендегенін Еуропаның 
мұқатуынан соң масылдыққа жол 
бергендік деуге болмас. Бәлкім, елдегі 
білім реформаларының түсініксіз бағытта 
күрделеніп кеткендігінен балалардың ба-
стары әбден қатқан болар. Ендігі осы 
жылы өткізілген зерттеудің нәтижесі 
TIMSS-2015-те қандай боларын уақыт 
анықтар. Білім додаларында алдыңғы 
қатарда тұратын, азия мемлекеттері 
әсіресе Сингапур,Тайвань,Жапония т.б.

Сарапшылардың айтуынша, озуда-

ғы құпиялары, бала оқытуда 
ұлттық құндылықтарды әспеттеп, 
шығыстың рухани күшінің әлсіреуіне 
жол бергізбеуінде. Яки шетелдің 
тозығынан гөрі озығын оқып, өз 
дәстүр-мәдениетіңді ұлықтау. 
Даналығында «артқа шегін,бірақ 
ұстаздың көлеңкесін баспа» 
делінетін Жапондықтардың тари-
хи тәрбиесі тал бесіктен берілгесін 
көш бастары күмәнсіз. Ал біздің 
осы атластың картасындағыларға 
көрсетер керемет көзіріміз бар 
ма?  Кейде  ол тарихтың бетінде 
тығылып тұрған шығар деген ойда 

келеді. Тарих атты еменіміздің тамы-
ры терең болса ғана дауылдарға шы-
дасы анық қой. Мәнісі, таразыға тарты-
лар шағымызда тайызға тайраңдамай, 
тұңғиықтың тереңіне бойлап, рухи инер-
циямызды дүниемізге үйретіп алу. Өйткені 
мүддеміз бірегей, тек жігер жоқ болса 
жолдың тұйық екенін аңғаруымыз абзал. 

Сөз соңында алдарыңызға 
қаламыздың ЖОО-на іссапармен кел-
ген Германияның Берлин қаласындағы 
Гумбольдт университетінің профес-
соры Раддатц Фолькермен болған 
сұхбаттан үзінді ұсынамын. Раддатц 
мырза шет тілдері мен педагогиканы 
арнайы әдістемемен оқытатын ұстаз 
және Германияның алдыңғы қатардағы 
қоғамдық ұйымы боп табылатын 
неміс экономикасының халықаралық 
серіктестік бойынша қоры-SES-тің аға 
сарапшысы. Қоғамдық бастамалардың 
тиімді жұмыс жасауына көмектесетін 
10.000-нан астам эксперті бар бұл 
қорда, кәсіп иелері өз тәжірибелерімен 
әлемнің түрлі мемлекеттерімен 
бөліседі. Ел-жер көрген ғалымның 
өз кәсібі тұрғысында айтары көп. 

Таразыдағы тамыр немесе мәңгілік 
сұрақтардың уақытша жауабы

Қой жылынан
 не күтесіз?

Әзірлеген Гүлнұр СӘДУАҚАСОВА

Кенже ҚОНЫСБАЙ,
ҚМУ  ГӘФ  журналисти-
ка мамандығының 2 курс 
студенті 

Өмірімізді ғаламторсыз еле-
стету мүмкін емес. Әлемде бо-
лып жатқан соңғы жаңалықтар 
тез арада жария болып, 
қоғамда қызу талқылауға 
түседі. Жедел ақпарат тара-
тып, пікір алмасу, өз бағаңды 
беріп, достарыңмен бөлісу 
ғаламтор сыйлаған мүмкіндік. 
Бұл жағдайлар айтпасақ та 
түсінікті. XXI ғасырда өмір 
сүріп жатқан әр қайсымыздың 
бұдан бөлек, электронды 
екінші әлеміміз бар. Өзіндік 
бір мәдениеті мен тәртібі, өмір 
сүру ережесі қалыптасқан 
әлеуметтік желілер алыс-
та  ғы ны жақындатып, кей-
де жақы нымызды алы-
статып та жібереді. 

«Вконтакте», «WhatsApp», 
«mail.ru», «Fa ce book», «Twit-
ter», «Instagram», бұл – 
әлеуметте әл-ауқаты зор бай-
ланыс желілері. Адамзаттың 
бір-бірімен жылдам хабар 
алмасып, ой бөлісулеріне 
арналған бағдарламалар. 
Бүгінде осы әлеуметтік 
желілер интернеттегі барлық 
сайттарды басып озып, көп 
қаралатын, сұранысқа ие, 
кең көлемде қолданылатын 
үздіктердің көшін бастап тұр.

Сырт көзге алып қарасақ өте 
тиімді, ыңғайлы нәрсе. Алайда, 
талайлардың тұрмысына сіңіп, 
күнделікті жұмысқа айналған 
бұл бағдарламалар алтын 
уақытты ұрлап, адамның жеке 
бойындағы қабілеттерін азай-
тып, мүмкіндіктерін мүмкін 
емес қылып жіберді. Бұған се-
беп, жастар арасындағы, яғни 

интернетті көп қолданатын жа-
стар болғандықтан, мәселе 
де сол ортадан шығып отыр. 
Жасөспірімдердің жастық 
шағы ұялы телефон мен 
к о м п ь ю т е р г е 
үңілумен өтіп жа-
тыр. «Не істеп, не 
қойғандарын? Не 
жеп, кіммен қайда 
жүргендер ін?» 
достарына сурет-
ке түсіріп жіберіп, 
хабарлап отыра-
ды. Белі бесіктен 
ш ы қ п а ғ а н 
б ү л д і р ш і н д е р 
«Мой мирден» 
парақша ашып, 
кісі жағасын 
ұстатар әңгімелер айтады. 
Жан түршігер суреттер мен 
бейнежазбалар осылардың 
көмегімен тез тарап, жас буын 
психологиясын бұзып жүр.

Ал енді біреулері ғаламның 
ғаламат сезімі махаббат-
ты ғаламтордан тауып, отба-
сын да құрып жатады. Жеке 
парақшасына салынған, фо -
то шоппен өңделген сурет-
тері шын бейнесін, ішкі 
дүниесін көрсетпесі анық. 
Ертеректе сезім білдірудің 
алғашқы қадамы хат жазу 
болса, қазіргінікі әдемі 
суреттеріне «лайк» басу, яғни 
ұнатқаныңды суретіне баға 
берумен сездіресің. Содан 
«достық жіберіп», танысып, 
ғашық болып, шаңырақ көтеріп 
әжептәуір отбасы болады. 
Немерелеріне интернеттегі 
парақшаларын көрсетіп, қалай 
танысқандарын айтуы да ғажап 
емес. Айтарға уәж болмас еді, 
егер шөптің басы қозғалмаса. 
Бұл жанұялардың босағасынан 
жел соғатын сияқты. Белгілі 

а қ п а р а т т а р ғ а 
сүйенсек, бұндай от-
басылар ұзақ жара-
са қоймаған. Соңғы 
жылдардағы стати-

стика бойынша әлемдегі отыз 
жасқа дейінгі адамдардың 
50 пайызы, ал соңғы 10-
15 жылдар аралығында 
туылғандардың 96 пайы-

зы осы әлеуметтік желілерде 
әңгімелеседі, пайдаланады.

Отбасының шырқын 
бұзған да, жалған ақпарат 
таратушылардың да, 
жалғыз ғана емі - әлеуметтік 
желі. Сол арқылы үйлі-
баранды болады. Алайда 
олардың дені дұрыс таңдау 
жасамағандарына өкініп жүр. 
Өтірікке тәрбиелейтін де осы 
жер. Мысалы «мен мынадай 
оқу орнында оқимын, мына-
дай үйім, мынадай машинам 
бар» деп жаза салатындарға 
сеніп қ а л а т ы н д а р д ы 
қай топқа жатқызамыз? 

Ү й л е н г е н д е р д і ң 
ажырасуының 30 пайызы 
осы әлеуметтік желілердің 
кесірінен екен. Оксфорд 
университетінің профессоры 
Сьюзан Гринфилдтің ойынша, 
әлеуметтік желілердің кесірінен 
отбасындағы қарым-қатынас 
бұзылады. Ата-ана мен бала 
арасындағы қатынастың 36 
пайызы әлеуметтік желілердің 
салдарынан бұзылады екен. 

Оған қоса жыл сайын ғаламда 
шамамен 100 адам өзінің 
қалдырған хаты үшін өз-өзіне 
қол жұмсап, өмірлерімен қош 
айтысыпты. Өзіміз білетіндей, 
бүгінгі таңда Facebook әлемдегі 
ең танымал әлеуметтік 
желілердің бірі болып табы-
лады. Соңғы статистика бой-
ынша, ғаламның 350 милли-

оннан астам адамы 
тәуелділік синдромы-
на ұшыраған. Және 
де олар тек виртуал-
ды достарымен ғана 
қарым-қатынас жа-
сайды, әңгімелеседі. 
Facebook-ке тіркелген 
әйел қауымының 
85 пайызы шынайы 
өмірдегі достарынан 
шаршаған. Көптеген 
ғалымдардың ой-
ынша, адамдардың 
көбісі осы әлеуметтік 

желілерге күніне 6 сағаттан 
көп уақытын бөледі. Айта кет-
сек, әр түрлі жастағы адам-
дарды өзіне баурап, тәуелді 
еткен Вконтакте әлеуметтік 
желісі Қазақстан, Ресей, Бе-
лорусь, Украина сияқты ел-
дерде өте танымал. Бұл 
жерде тек әңгімелесіп қана 
қоймай, кино қарауға, му-
зыка тыңдауға, соңғы 
жаңалықтардан хабардар бо-
лып отыруға болады. Соңғы 
жылдардың көрсеткіші бой-
ынша осы әлеуметтік желіні 
175 миллионнан аса адам 
қолданады екен.(http://baq.kz/)

Ең сорақысы сол, кез-
десе алмаған ғашықтар 
тағы да бір әлеуметтік желі 
«Skype»-пен некелерін қи-
ып та жұртшылықты таң 
қалдырды. Тікелей байланыс 
құрып, бейнебаян жасайтын 
бұл желі екі жақты осылай 
да табыстыра алады. Кешкі 
асты дастархан үстінде 
Skype-тағы әйелімізбен іш-
песек болғаны...  

«Сурет іңе  лайк  басып», 
Семья  құрып жар-жар. .
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В 2012 году в мире появилась еще одна 
хорошая традиция, начиная с зимы 2012 
года, в предпоследнее воскресенье янва-
ря по инициативе Международной феде-
рации лыжного спорта (FIS) отмечается 
новый праздник — Всемирный день сне-
га или  Международный день зимних ви-
дов спорта. Цель праздника — повысить 
интерес к зимним видам спорта и вовлечь 
молодежь в активный образ жизни. В этот 
день должны проходить «снежные фести-
вали», во время которых дети и взрослые 
смогут принять участие в соревнованиях 
на коньках, лыжах или сноубордах. Это 
«даст всем возможность насладиться сне-
гом, познакомиться с кем-то и окунуться 
в светлое будущее зимних видов спорта, 
которые будут восприниматься не только 
как соревнование, но и как развлечение».

 — Сегодняшние дети зачастую смо-
трят в будущее с пессимизмом, и мы на-
деемся, что благодаря этим мероприяти-
ям нам удастся показать им и их семьям, 
сколько удовольствия они могут получить 
благодаря снегу, при этом  демонстрируя 
здоровый образ жизни, — заявил прези-
дент Международной федерации лыж-
ного спорта Джан-Франко Каспер в  од-
ном из интервью, опубликованном недав-
но на одном из сайтов.. Организация это-
го праздника стала вторым шагом в реа-
лизации программы FIS «Выведем детей 
на снег». Дата проведения Дня снега вы-
брана неслучайно: в конце января, ког-
да заканчивается сезон рождественских 
и новогодних каникул, важно привлечь 
внимание к горнолыжным курортам. 

Для нашего  снежного региона, думаю, 
эти мысли как никогда актуальны.  Зани-
маться спортом  в последнее время дей-
ствительно стало модно и современно. В 
социальных сетях образуется множество 
сообществ и групп на тематику спорта и 
здорового образа жизни. Быть спортив-
ным модно   и круто! Польза от занятий 
спортом очевидна каждому. Важно пра-
вильно оценить свои способности и воз-
можности и выбрать адекватный для них 
вид спортивной активности. В любом слу-
чае спорт — это движение, а оно полез-
но в любой форме. Главное, чтобы вы 
получали от этого наслаждение, кото-
рое наряду с физической активностью бу-
дет наращивать силы вашего организма. 

Сегодня горнолыжные базы всё 
больше и больше набирают популяр-
ность. Но зачем люди подвергают себя 
таким испытаниям, как катание на лы-
жах? Вместо того, что бы лежать на 
пляже, зажигать в баре или плескаться 
в море,  лыжник целый день поднима-
ется на склон и скатывается вниз, под-
нимется на склон и скатывается вниз 
(и платит за это деньги). И почему-то 
получает от этого удовольствие, не-
понятное остальным.  Оказавшись, в 
этом зимнем раю спорта, вы без труда 
сможете услышать, как под лыжами, 
которые стремительно несутся по лыж-
ному спуску, шуршит снег, как адре-
налин кипит в крови, как дух захва-
тывает от всей окружающей красоты. 

 «Арлан-2050» - спортивный комплекс 
в Костанае, открывший  множество воз-
можностей перед любителями зимних 
видов спорта. На «Арлане» найдётся 
занятие по душе для любого поклонни-
ка экстремальных видов спорта и от-
дыха. Для активного проведения досуга 
сюда съезжаются как новички, так и про-
фессиональные спортсмены. Данный 
центр - единственный в области, отве-
чающий требованиям современных ком-
плексов такого профиля. Построен он по 

ул.Гашека буквально за 4,5 месяца и уже 
функционирует более года. Каждый же-
лающий, может окунуться в атмосферу 
«снежного» настроения, прокатившись с 
ветерком на горных лыжах или сноубор-
де. Детворе, впрочем, как и взрослым, 
здесь также можно будет прокатиться 

с горки на тюбингах (надувные санки). 
Лыжно-спортивный комплекс «Ар-

лан-2050» – это не только 130-метровая 
трасса 36 метров в ширину, но и удоб-
ные теплые раздевалки, прокат лыж, 
кафе, спортзал и даже гостиница. Про-
пускная способность этого объекта, как 
отмечают специалисты, достигает 500 
человек в сутки. Кроме того, спортивный 
центр будут использовать и для подго-
товки профессиональных игроков в на-
стольный теннис. Сюда можно будет 
приходить как со своими лыжами, так и 
брать напрокат  спортинвентарь. С бе-
говыми лыжами, санками, ледянками 
вход воспрещен. Трасса предназначена 
исключительно для горных лыж и сно-
убординга. Для удобства горожан  ор-
ганизаторы подготовили  тренеров-ин-
структоров, которые расскажут: как пра-
вильно вести себя на трассе, стоять на 
лыжах, кататься на сноуборде. В пер-
спективе планируется построить трас-
су с водно-лыжным буксиром (вейкбор-
динг), что позволит использовать по-
тенциал данной местности  круглый год.

В настоящее время, по данным 
всемирной паутины,  в области око-
ло 313 спортивных объектов. Толь-
ко в текущем году было построено 
18 спортплощадок, в том числе мно-
гофункциональные, волейбольные 
и тренажерные площадки, а также 
скейт-парк. Для северного регио-
на очень важно развитие зимних ви-
дов спорта. Поэтому открытие ново-
го лыжного центра – это важное со-
бытие для всех костанайцев. Теперь  
зимним олимпийцам из Костаная не 
придётся искать место для трени-
ровок, «Арлан-2050»  сможет прию-
тить всех горнолыжников северного 
региона, и станет необходимым объ-
ектом в подготовке к следующим,  
XXVIII зимним олимпийским играм 
2018 года, которые пройдут  в го-
роде Пхёнчхан (Республика Корея).

Так что, берите свои лыжи 
и катайтесь на здоровье!

Хит сезона:
 лыжный спорт2015 жылдың қаңтар айын-

да А. Байтұрсынов атындағы 
Қостанай мемлекеттік уни-
верситетінде Ұлы Жеңістің 70 
жылдығына және Қазақстан 
Халықтар Ассамблеясының 
20 жылдығына арналған қыз-
меткерлер арасында қысқы 
спартакиада өтті .

Жарыс спорттың 8 түрінен 
(шаңғы, футбол, волейбол, 
дартс, стритбол, шахмат, үстел 
теннисі және тоғызқұмалақтан) 
ұйымдастырылды. Жарысқа 
университеттің бар лық қыз   мет-
керлері атсалысты. Төмен де 
сп орт жеңім паздарының тізімі 
беріліп отыр. 

Дарст бойынша ерлер ара-
сында 1 орын - Исмаилов А.О. 
(АТФ), 2 орын – Салықов Б.Р. 
(ИТФ), 3 орын – Асқаров Е.Х. 
(ТҚФ); әйелдер арасында 1 
орын -  Досбосова С.М. (ЭФ), 2 
орын – Күмбаева М.М. (ТДО), 3 
орын – Баранова Н.А. (ЭФ). 

Волейболдан ерлер арасын-
да 1 орын – ИТФ, 2 орын – ТҚФ, 
3 орын –әкімшілік; әйелдер ара-
сында 1 орын – ЭФ, 2 орын – 
АТФ, 3 орын – ВжМТФ.

Шахматтан ерлер арасын-
да 1 орын Тулубаев Ф.Х. (ИТФ), 
2 орын – Мищенко В.В. (АБФ), 
3 орын – Жиентаев С.М. (ЭФ); 
әйелдер арасында 1 орын – 
Брель-Кисилев И. (ВжМТФ), 2 
орын – Күзенбаева А. (АТФ), 3 
орын – Кущанова Ж. (АТФ).

Стритболдан ерлер ара-
сында 1 орын – ТҚФ, 2 орын 
– әкімшілік, 3 орын – АТФ; 
әйелдер арасында 1 орын – 
ТҚФ, 2 орын – ВжМТФ, 3 орын 
– АТФ.

Стол теннисінен ерлер ара-
сында 1 орын – Салықов Б.Р. 
(ИТФ), 2 орын – Құсаинов 
(ТҚФ), 3 орын – Ысмағұлов 
(Әкімшілік); әйелдер арасын-
да 1 орын – Смолякова (АБФ), 
2 орын – Аубакирова (ИТФ), 3 
орын – Мұратова (ЭФ).

Тоғызқұмалақтан ерлер ара-
сында 1 орын – Жарлықасов 
Б.Ж.(АТФ), 2 орын – Байкин 
А.К. (ЭФ), 3 орын – Шаяхметов 
А.Б.(ИТФ); әйелдер арасында 1 
орын – Рамазанова К.К. (АБФ), 
2 орын – Брель-Кисилева И.М. 
(ВжМТФ), 3 орын – Танықпаева 
К.К.(АТФ).

Шаңғы жарысынан 20-30 
жас аралығындағы ерлер ара-
сында 1 орын – Байменов Б.М. 
(ВжМТФ), 2 орын – Елкин К.В. 
(ЭФ), 3 орын – Әлібаев Е.Б. 
(ИТФ); әйелдер арасында 1 
орын – Нұртазина А.А. (ЭФ), 2 
орын – Баязитова И.А. (ЭФ), 
3 орын – Сабурова Д.Р. (Мед.
пункт).

 Шаңғы жарысынан 31-
40 жас аралығындағы ер-
лер арасында 1 орын – Гудо-
нов В.В. (ЭФ), 2 орын – Ибра-
ев Е.Е. (ТҚФ); әйелдер арасын-
да 1 орын – Абдыхалықова К.С. 
(ЭФ), 2 орын – Кобжанова Р.Х. 
(ГСФ).

Шаңғы жарысынан 41-
50 жас аралығындағы ер-
лер арасында 1 орын – 
Ысмағұлов Д.С. (Спорт), 2 орын – Мами-
ев Н.Б. (Департ.), 3 орын – Морзумов Б.М. 
(Күзет); әйелдер арасында 1 орын – Кех-
тер И.В.(АБФ), 2 орын – Мырзабекова 
З.Б.(Мед.пункт).

Шаңғы жарысынан 51 жастан жоғары 
ерлер арасында 1 орын – Құсаинов Г.Б. 

(ТҚФ), 2 орын - Самұратов  К.К. (Күзет), 3 
орын – ДаубаевЖ.С. (Күзет).

Шаңғы жарысының топтық түрінен ерлер 
арасында 1 орын – Нәметов А.М., 2 орын – 
Әбсадықов А.А., 3 орын – Тагаев О.О. 

Футболдан 1 орын – университет 
әкімшілігі, 2 орын – ВжМТФ, 3 орын – ИТФ. 

Қызметкерлер арасындағы 
қысқы спартакиада


